
 
     

ΕΡΩΤΗΣΗ 

   Αθήνα, 22/07/2025  

Της:  ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΦΙΑΣ–ΧΑΪΔΩΣ, Βουλευτού Β’ Πειραιώς  

ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

Τον κ. Υπουργό Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας 

ΘΕΜΑ:  «Καταστροφικές αποψιλώσεις στο δάσος του Μαινάλου 
μέσω χρηματοδοτούμενων προγραμμάτων – Επικίνδυνη 
συσσώρευση καύσιμης ύλης και αυξημένος κίνδυνος 
πυρκαγιάς» 

Κύριοι, κύριοι Υπουργοί,  

Σύμφωνα με σχετικά δημοσιεύματα, πληθαίνουν οι δημόσιες καταγγελίες για 

σοβαρή οικολογική υποβάθμιση του δάσους του Μαινάλου, λόγω 

επεμβάσεων εργολάβων που εκτελούν δράσεις του ευρωπαϊκού 

προγράμματος ANTINERO. Το πρόγραμμα, που στηρίζεται κυρίως σε 

καθαρισμούς δασών, προκαλεί οικολογική βλάβη. Αντί για εξυγίανση από 

ξηρή και νοσούσα βλάστηση, όπως ορίζει το πλαίσιο του προγράμματος, 

παρατηρούνται εκτεταμένες αποψιλώσεις υγιών δένδρων (έλατα, κέδροι κ.ά.), 

δημιουργώντας ασύλληπτη ποσότητα καύσιμης ύλης, επικίνδυνα 

εγκαταλελειμμένης εντός του δάσους. Η ανεξέλεγκτη αυτή πρακτική, σε 

συνδυασμό με την αυξανόμενη θερμοκρασία, τις προβλεπόμενες συνθήκες 

καύσωνα, την αυξημένη επισκεψιμότητα και τη σχεδόν ανύπαρκτη επιτήρηση, 

καθιστά τον κίνδυνο πυρκαγιάς άμεσο και εξαιρετικά υψηλό. 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,  

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

7696

Ημερομ. Κατάθεσης:

22/7/2025



1. Ποια υπηρεσία εποπτεύει την υλοποίηση του προγράμματος ANTINERO 

στο δάσος του Μαινάλου και πότε πραγματοποιήθηκαν οι τελευταίοι 

έλεγχοι; 

2. Υπάρχει καταγραφή και αξιολόγηση της κατάστασης μετά τις επεμβάσεις 

και των υλικών που εγκαταλείφθηκαν; 

3. Γιατί δεν έχει προβλεφθεί η απομάκρυνση της συσσωρευμένης καύσιμης 

ύλης ή η αξιοποίησή της για ενεργειακούς σκοπούς ή άλλη διαχείριση; 

4. Πώς διασφαλίζεται η τήρηση των κανόνων πυροπροστασίας κατά την 

αντιπυρική περίοδο και ποια είναι τα σχέδια περιπολιών και φύλαξης για 

την εν λόγω περιοχή; 

5. Θα διαταχθεί αυτεπάγγελτη διοικητική και ποινική έρευνα για ενδεχόμενες 

παραβιάσεις του δασικού και ευρωπαϊκού δικαίου; 

6. Υπάρχει πρόθεση για αναστολή ή επαναξιολόγηση της εφαρμογής του 

προγράμματος σε δάση υψηλού κινδύνου; 

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΦΙΑ – ΧΑΪΔΩ 

 




